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Protokół nr 12/25 

z posiedzenia Komisji Budżetu 

w Starostwie Powiatowym w Częstochowie 

w dniu 24 lutego 2025 roku 
 

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji Marianna Dziura. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji oraz: 

 Agata Osadnik - Trzepizur  skarbnik 

 Justyna Grobelak   z-ca naczelnika OK 

 Roman Pakuła  dyrektor PZD 

 Ewa Machoń    główna księgowa w PZD  

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Ocena realizacji inwestycji drogowych i zamierzenia na 2025 rok.  

2. Sprawozdanie z gospodarowania powiatowym zasobem nieruchomości w 2024 roku.  

3. Sprawy wniesione i bieżące.  

 

Przebieg obrad: 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dokonała otwarcia posiedzenia, stwierdziła quorum, 

powitała uczestników posiedzenia i przedstawiła porządek obrad.  

 

Ad. 1 

Dyrektor PZD R. Pakuła przedstawił szczegółowo plan inwestycji drogowych na 2025 rok 

stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. W budżecie zaplanowane jest 13 zadań,  

w tym 7 jest w realizacji. W odniesieniu do poszczególnych zadań, poinformował o stanie 

realizacji zdania, wykonawcy, wartości zadania i źródeł finansowania, a także terminie 

realizacji:  

1. Przebudowa DP nr 1072 S w m. Stary Broniszew, gm. Mykanów – zadanie w trakcie 

realizacji, wartość zadania 9 100 000 zł, w tym powiat – 3 475 000 zł. Zadanie  

realizowane w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.  

 

2. Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu DW nr 483 z DP 1025 S w m. Kokawa, 

gm. Mykanów – zadanie w trakcie realizacji, na etapie uzyskania pozwolenia na budowę 

(ZRID). Podpisano umowę z województwem śląskim na budowę samej sygnalizacji, 

następnie w ramach uzgodnienia, Zarząd Dróg Wojewódzkich zażyczył sobie 

przebudowy całego skrzyżowania. Trzeba było zrobić dodatkowe podziały, wykupić 

teren. Nie udało się uzyskać pozwoleń w tamtym roku więc zadanie przeszło do 

realizacji na rok bieżący. Trzeba podpisać nowe porozumienie, wprowadzić zadanie do 

budżetu, uzyskać pozwolenie i przekazać komplet dokumentacji do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, który przeprowadzi przetarg i zrealizuje zadanie we własnym zakresie.  

 

Radna G. Knapik zapytała, czy w takim razie jeszcze coś do zadania dokładamy? Jaka jest 

wartość inwestycji?  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że w ramach porozumienia finansujemy opracowanie 

dokumentacji projektowej w kwocie 101 475 zł, a do budowy skrzyżowania powiat dokłada 

535 050 zł. Wartość szacunkowa całej inwestycji to ok. 1,4 mln zł.  
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3. Przebudowa DP nr 1116 S na odc. Lgota Mała – Teklinów, gm. Kruszyna – zadanie 

realizowane w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. Zadanie jest po przekazaniu 

placu budowy, termin realizacji to 6 listopada 2025 r. Wartość zadania to 2 880 950 zł, 

w tym powiat – 540 475 zł.  

 

4. Budowa chodnika przy DP nr 1024 S na odc. Skrzydlów – Adamów, gm. Kłomnice  

- zadanie realizowane w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. Wartość zadania to 

1 650 000 zł, w tym powiat 150 000 zł. Termin realizacji 30 października br.  

 

5. Przebudowa DP 1057 S na odc. Wrzosowa – Huta Stara B, gm. Poczesna - zadanie  

realizowane w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość zadania 

8 005 000 zł, w tym powiat 1 841 279 zł. Termin realizacji to wrzesień 2026 r.  

 

6. Przebudowa DP nr 1005 S w m. Rędziny, ul. Szkolna i Jaskrów, ul. Ołowianka,  

gm. Rędziny wraz z budową chodnika – na remont nawierzchni jezdni pozyskano 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 991 070,41 zł. Powiat 

dołożył 382 070,42 zł. Budowa chodnika wraz z odwodnieniem o wartości 4 991 096,16 

zł realizowana jest z budżetu powiatu w wysokości 2 495 549 oraz gmin: Rędziny  

i Mstów. Wartość całego zadania to 6 971 736,99 zł. Remont nawierzchni ma być 

skończony w tym roku, a budowa chodnika w przyszłym.  

 

Radna G. Knapik zapytała, ile dołożyła gmina Mstów i ile Gmina Rędziny?  

 

Wicestarosta J. Miarzyński odpowiedział, że gmina Rędziny dołożyła 65%, Mstów – 35%.  

 

Główna Księgowa w PZD E. Machoń poinformowała, że na remont przed przetargiem były 

to kwoty: gmina Rędziny 413 100 zł, gmina Mstów – 194 400 zł. Po przetargu i przeliczeniu 

procentowym, na remont będzie to 336 454 zł (68%) z gminy Rędziny i 158 331 zł (32%)  

z gminy Mstów. Jeśli chodzi o budowę chodnika udział procentowy się zmieni, ponieważ 

granica biegnie wzdłuż drogi, a chcieli podzielić sprawiedliwie. Wobec tego dofinansowanie  

z gminy Rędziny będzie wynosiło 1 392 000 zł (62%) i z gminy Mstów 874 000 zł (38%).  

 

7. Budowa chodnika wraz z odwodnieniem przy DP 1051 S w m. Aleksandria Pierwsza, 

ul. Piaskowa, gm. Konopiska – zadanie jest realizowane ze środków własnych. Koszt 

to ok. 2 425 000 zł, gmina zadeklarowała dofinansowanie. Trwa procedura przetargowa, 

nastąpiło otwarcie 11 ofert. Wykonawca zostanie wybrany po przeprowadzeniu 

negocjacji. Najtańsza oferta na obecną chwilę to 1 628 482 zł, najdroższa 2 398 500 zł.  

 

8. Przebudowa DP nr 1050 S w m. Konopiska, ul. Przemysłowa - zadanie  

realizowane w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość zadania 

8 692 546,78 zł, w tym powiat 3 901 796,78zł. Obecnie trwa opracowywanie 

dokumentacji projektowej.  

 

9. Opracowanie dokumentacji projektowej – otwarto oferty na przebudowę DP nr 1029 S 

na odc. Kłomnice – Bartkowice, zgłosiła się jedna firma z Katowic. W pięciu zadaniach 

musi zostać uregulowany stan prawny dróg, ponieważ powiat nie ma własności.  

W przypadku inwestycji w gm. Poczesna – 111 działek do regulacji; gm. Kłomnice – 

185 do regulacji; gm. Blachownia – 132 działki do regulacji; gm. Konopiska – 110 

działek do regulacji; g. Przyrów – 17 działek do regulacji. Trzeba przeprowadzić 

pomiary w terenie.  
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10. Rozbudowa DP nr 1076 S wraz z rozbiórką istniejącego i budową nowego mostu  

w m. Gorzelnia, gm. Blachownia – w piątek wysłano wniosek na 3 mln zł do Ministra 

Infrastruktury w ramach dofinansowania z rezerwy subwencji ogólnej budżetu Państwa. 

W budżecie jest zabezpieczony wkład własny w wysokości 50%.  

 

11. Budowa odwodnienia służącego poprawie jakości odprowadzonych wód opadowych  

i roztopowych z pasa drogowego DP 1105 S i terenów przyległych w m. Biała Wielka, 

gm. Lelów – wykonany został projekt. W 2025 roku planowane jest ogłoszenie 

przetargu. Na realizację zadnia zarezerwowane jest 100 000 zł z ochrony środowiska.  

 

12. Przebudowa DP nr 1029 S i 1033 S w m. Garnek i Kuźnica, gm. Kłomnice – zadanie 

otrzymało dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i trwa przygotowanie 

dokumentów do umowy. Planowany koszt to 9 006 000 zł. Termin realizacji do 2028 

roku.  

 

13. Przebudowa budynku warsztatowego na potrzeby Obwody Drogowo w Poczesnej – jest 

to budynek Skarbu Państwa, który powiat przejął w stanie surowym. Budynek wymaga 

remontu, aby go przejąć wraz z terenem bezkosztowo, powiat musiał zadeklarować, że 

go wyremontuje. Wysłano zapytanie ofertowe na wykonanie projektu. Wpłynęły  

2 oferty. W najbliższym czasie zostanie podpisana umowa z projektantem. Po 

opracowaniu projektu zostanie ogłoszony przetarg na wybór wykonawcy.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura zapytała, co z przejściem dla pieszych w Podlesiu? Pan 

Kocyga poinformował ją, że przekazał do PZD wykaz odnośnie opracowania projektów 

organizacji ruchu.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że zgodnie z zaleceniami organu zarządzającego 

ruchem muszą wykonać 46 takich projektów. Chcą zlecić ich wykonanie w tym roku. 

Powiedział, że sprawdzi czy takie zadanie na wykazie się znalazło.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura poprosiła o przekazanie takiej informacji. 

Poinformowała również, że projekt został opracowany trzy lata temu, powiat wydał na niego 

45 000 zł. Mieszkańcy złożyli również petycje w tej sprawie i czują się lekceważeni.  

Kolejną sprawą jest poprawa stanu drogi na skrzyżowaniu DW 793 z DK 46. Jest to odcinek 

ok. 150 m, nie ma pobocza i odwodnienia. Wielokrotnie zgłaszała sprawę do przedstawicieli 

Marszałka i radnych wojewódzkich. Dostała odpowiedź, że była rozmowa z Dyrektorem  

i miało być to zrobione. Poprosiła Dyrektora o przypominanie lub przekazanie wykazu potrzeb, 

chodzi tylko o 150 m, a temat ciągnie się od 2013 roku.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że powiat ma podpisane porozumienie z Urzędem 

Marszałkowskim, w ramach którego mogą wykonywać tylko roboty remontowe. Cały czas 

informują Marszałka i Zarząd Dróg Wojewódzkich, które drogi są w złym stanie i jakie są 

potrzeby. PZD nie może sam wykonać większym nakładek. Mogą wykonywać prace tylko  

w ramach porozumienia z inspektorem nadzoru, jeśli nie wyrazi on zgody, to robią tylko łaty.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dodała, że Obwód Drogowy w Koniecpolu, bardzo 

ładnie wykonał remont drogi na odcinku Koniecpol – Lelów. Myślała, że taka sama nakładka 

powstanie na tym skrzyżowaniu. Dlaczego nie zostało to wykonane?  
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Dyrektor PZD R. Pakuła może nie było zgody. Robią tylko to na co jest zgoda. Może są  

w trakcie opracowywania jakiegoś projektu?  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura powiedziała, że odpisali, że droga jest dobra.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła dodał, że jest to skrzyżowanie z drogą wyższej kategorii (DK), więc 

uważają, że powinna zrobić to Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad i w ten sposób 

temat się zamyka. PZD mógłby to zrobić z utrzymania, ale nie ma zezwolenia i mają to 

zostawić.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura powiedziała, że jest jeszcze sprawa przebudowy DK  

w Nakle. Pani kierownik przestała odbierać od niej telefony. W tamtym tygodniu 

społeczeństwo zbierało podpisy pod petycją, ponieważ 2 metrowe rowy przerażają. 

Przebudowa miała być zakończona w grudniu ubiegłego roku, ale termin został przedłużony do 

końca kwietnia. Wykopano rów i zostawiono go tak na całą zimę, przy bardzo ruchliwej trasie. 

Są już przypadki, że ktoś do tego rowu wpadł. Nie mogą się dogadać, czy rów ten zakryć  

i zrobić tam chodnik. Na sesjach Rady Gminy ma pytania. Na ten odcinek GDDKiA ma 

pozwolenie wodnoprawne, a mieszkańcy tego nie rozumieją i mówią, że przecież to jest droga 

i rów powiatowy.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że jest to inwestycja GDDKiA, Teren został 

przekazany i dopóki inwestycja nie zostanie zakończona, a teren oddany, jest to teren budowy.  

Jeżeli rowy będą takie głębokie, to muszą je zabezpieczyć, postawić barierki, żeby były 

bezpieczne. Na chwilę obecną, nic nie jest skończone.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk powiedział, że przez zakończeniem inwestycji, PZD na drodze 

powiatowej musi to odebrać.   

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że tak. Na ostatnim spotkaniu rozmawiali o tym, żeby 

rowy te zarurować do przepustu i przygotować teren pod chodnik, o który wnioski pisała Pani 

Przewodnicząca. Zastanawiają się już pół roku, miało być to wykonane do końca roku.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura powiedziała, że to jest centrum wsi, w pobliżu jest 

szkoła, kościół, sklepy. Może chociaż to oznakować, że jest niebezpiecznie.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński powiedział, że gdy Generalna robiła drogę krajową, zamknięta 

była droga na odcinku Bystrzanowice – Janów. Objazdy były drogą powiatową. Nie da się 

czegoś z tym zrobić?  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dodała, że taka sama sytuacja była na odcinku Lelów – 

Nakło, dlatego tak została zniszczona droga w Podlesiu.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że oficjalnie mieli zatwierdzony projekt na drogę 

krajową i wojewódzką. A za ruch nie odpowiadają, samochody jeżdżą gdzie chcą.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński zapytał, kto będzie jeździł objazdem 50 km, skoro jest krótsza 

droga 5 km?  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że mają oficjalnie wyznaczony objazd 50 km. Mają 

dokumenty i koniec.  
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Wiceprzewodniczący Komisji I. Palutek powiedział, że wysłuchał informacji z wielką uwagą 

i widzi, że wszystkie inwestycje to gmina Kłomnice, Poczesna, Konopiska i trochę  

w Rędzinach, a w gminie Mykanów inwestycji brak. Drogę w Broniszewie, buduje się trzy lata. 

Skrzyżowanie w Kokawie, początkowo miało kosztować 400 tys. zł teraz kwota urosła do 1,4 

mln zł i dalej nie wiadomo, kiedy będzie realizacja.  

Pan Dyrektor omówił również opracowywane dokumentacje, przy których trzeba uregulować 

działki, ale nie powiedział jak długo coś takiego trwa.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński odpowiedział, że dwa lata.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji I. Palutek powiedział, że w Lubojnie było coś takiego na 

krótkim odcinku ul. Współczesnej, to właśnie tyle to trwało. W gminie Mykanów jest 15 000 

mieszkańców i żadnego zadania.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk odnosząc się do słów przedmówcy powiedział, że w gminie 

Poczesna jest tylko jedno zadanie i trwa od dwóch lat. W 2023 złożono wniosek  

o dofinansowanie, zrobiono przetarg, a w 2024 przekazano plac budowy. Nie jest to nowe 

zadanie.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dodała, że jest bardzo wdzięczna za dwie krótkie drogi 

w Podlesiu. Były to drogi zgłaszane wiele razy, zniszczone, popowodziowe. Teraz 

najważniejsze jest przejście w Podlesiu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji I. Palutek powiedział, że most w Jamnie przez dwa lub trzy 

lata krążył w dokumentach, teraz wypadł z realizacji. Droga powiatowa w kierunku Kruszyny 

też się sypie. Droga powiatowa Antoniów – Czarny Las, też zniknęła z dokumentów.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk odpowiedział, że w zeszłej kadencji w gminie Mykanów został 

zrobiony piękny odcinek w Mykanowie do węzła autostradowego. Trzeba mówić też o tym co 

zostało zrobione, nie tylko o tym, co nie zostało.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji I. Palutek odpowiedział, że gdyby nie został zrobiony, to by 

nie dało się tam przejechać.  

 

Radna G. Knapik zapytała Dyrektora, co się dzieje w temacie ul. Kościuszki w Rędzinach, 

ponieważ z Facebooka docierają do niej różne informacje.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że spotkanie odbyło się z inicjatywy radnego Eryka 

Łęgowika. Na ulicy została wykonana kanalizacja sanitarna przez gminę z odtworzeniem 

nawierzchni w niezbędnym zakresie. Jest również potrzeba budowy nowego wodociągu, bo 

stary się sypie. Gazowania ma plan modernizacji gazociągu. Na spotkaniu Wodociągi 

poinformowały, że zadanie to, nie jest ujęte w ich planie inwestycji, więc jeśli PZD zależy na 

przebudowie drogi, to sami mają zrobić przetarg i wybudować wodociąg, a oni pokryją koszty 

położenia samych rur. Nie ma żadnych informacji, kiedy mogłoby takie zadanie wejść do ich 

planu inwestycyjnego. Gazownia na tę chwilę również nie ma środków uwzględnionych  

w budżecie na to zadanie, muszą wiedzieć wcześniej o przebudowie, aby zgłosić to Dyrekcji  

i wykonać gazociąg we własnym zakresie.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura zapytała, czy Starostowie wiedzą ile będzie wolnych 

środków i czy mogą być przeznaczone w jakiejś części na drogi?  
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Skarbnik Powiatu A. Osadnik-Trzepizur odpowiedziała, że to jest za wczesny etap. Będzie 

wiadomo końcem kwietnia, gdy będzie sporządzony bilans organu.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura zapytała z jakich środków zewnętrznych powiat może 

obecnie korzystać? 

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że dzięki działaniom PZD oraz Zarządu, udało się  

w tym roku pozyskać dofinansowanie z budżetu Państwa na zadania zgłoszone w tamtym roku, 

w ramach powodzi. Jest to kwota 9 228 446 mln zł na pięć zadań remontowych: Brzyszów – 

Kusięta (1,5 km); Małusy Małe (545 mb); Rudniki Kolonia, gm. Koniecpol (3,3 km); 

Radoszewnica – Koniecpol (2 km); Żuraw – Lipnik (1 km). Łącznie 8,3 km na kwotę ponad 12 

mln zł, w tym dofinansowanie 9 mln i udział własny 2,3 mln.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła dodał, że w gminie Mykanów droga Antoniów – Czarny Las była 

zgłaszana do Polskiego Ładu, ale niestety dofinansowania nie otrzymał. Inne gminy i powiatu 

dostały bardzo dużo środków, a my dostaliśmy tylko 1,5 mln na chodnik w Skrzydlowie.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura poprosiła, aby przy podziale wolnych środków 

zakończyć temat chodnika w Nakle i głębokiego rowu.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła powiedział, że PZD będzie wnioskować. Warunek jest taki, że 

inwestycja na drodze krajowej musi się zakończyć. Dopiero po zakończeniu inwestycji, mogą 

zlecić wykonanie projektu.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura podziękowała Dyrektorowi za przedstawienie 

informacji.  

 

*** 

Dyrektor PZD R. Pakuła przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenie pomocy 

finansowej Województwu Śląskiemu stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Komisja Budżetu przyjęła ww. projekt uchwały, w obecności 4 radnych: 3 głosami „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 

*** 

Wiceprzewodniczący Komisji I. Palutek powiedział, że z mediów dotarła do niego 

informacji, że wszyscy Starostowie w Polsce otrzymali pisma dotyczące relokacji uchodźców. 

Czy powiat częstochowski, też otrzymał takie pismo?  

 

Członek Zarządu A. Morzyk odpowiedział, że żadne pismo nie wpłynęło.   

 

*** 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura poinformowała, że dostała pismo z gminy Janów  

w sprawie odpadów na polach. Poprosiła Wicestarostę o przedstawienie informacji pozostałym 

radnym. Sama rozmawiała już o tej sprawie w wydziale ochrony środowiska.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński poinformował, że w miejscowości Czepurka, jeden z większych 

rolników w powiecie wydzierżawia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa dużą działkę, 

kilkanaście hektarów. Dostał decyzję z wydziału ochrony środowiska, że może przetwarzać 
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pewne odpady. Okazało się, że kompost ten śmierdzi. Zanim Starosta wydał pozytywną 

decyzję, KOWR musiał wydać zgodę na przetwarzanie odpadów na tych działkach, co uczynił. 

Następnie zgodę w formie opinii wydał Wójt Gminy Janów. Wobec tego Naczelnik Wydziału 

musiał wydać decyzję pozytywną. W tej chwili Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska 

prowadzi na tym terenie kontrolę. WIOŚ przy wcześniejszych kontrolach żadnego problemu 

nie dostrzegał. Rolnik ma decyzję, chyba do końca października, więc to przyorywanie było 

ostatnie lub jednym z ostatnich.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk dodał, że WIOŚ przede wszystkim musi zweryfikować, czy 

odpad na polu to ten, którego kod wskazany jest w decyzji. Powiat nie ma narzędzi. Aby 

dokonywać kontroli i weryfikować, czy przetwarzane jest to co wskazano w decyzji. Powiat 

nie ma jak przeprowadzić kontroli, czy też nałożyć karę. Ustawa o gospodarce odpadami 

przewiduje, że starosta wydaje decyzje administracyjną na podstawie określonych 

dokumentów, które musi przedstawić wnioskodawca.  

 

Ad. 2 
Zastępca Naczelnika wydziału OK J. Grobelak przedstawiła sprawozdanie  

z gospodarowania powiatowym zasobem nieruchomości za 2024 rok stanowiące załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. Dane zawarte w sprawozdaniu dotyczą: najmu, dzierżawy, użyczenia, 

nabycia nieruchomości, ugody, odszkodowań i porozumień. W sprawach objętym zakresem 

sprawozdania Zarząd Powiatu podjął 31 uchwał.  
 

Komisja Budżetu przyjęła ww. sprawozdanie jednomyślnie 5 głosami „za”.  

 

*** 

Wicestarosta J. Miarzyński poinformowała, że trwają rozmowy z Prezydentem Miasta  

w sprawie Powiatowego Urzędu Pracy. Wystąpili do powiatu o zwiększenie środków na ten 

rok o 1,2 mln zł, ponieważ wzrosły koszty bieżącego utrzymania o 1,4 mln zł. Na razie ustalono, 

że koszty pokryjemy po połowie, czyli po 700 tys. zł.  

 

Wiceprzewodniczący I. Palutek zapytał, co spowodowało taki wzrost kosztów?  

 

Wicestarosta J. Miarzyński odpowiedział, że głównie wynagrodzenia. Remonty są 

minimalne. W Urzędzie jest przerost zatrudnienia, w stosunku do PUP w Bielsku o 49 osób.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk powiedział, że jeśli nie damy pieniędzy w drodze porozumienia, 

to wymuszą od nas środki w drodze administracyjnej. Jest to zawarte w ustawie o rynku pracy.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński dodał, że wzrost kosztów pokrywa się proporcjonalnie do liczby 

mieszkańców. Mieszkańców powiatu jest ok. 39%. Rozważają pomysł utworzenia swojego 

urzędu pracy, ale jest to temat trudny.  

 

Radna G. Knapik zapytała, czy dalibyśmy sobie radę?  

 

Członek Zarządu A. Morzyk odpowiedział, że zapewne tak, ale jest to trudne zadanie. Trzeba 

zaczynać od początku. Trzeba by było znaleźć lokal, wyposażyć go. Pracowników byśmy 

przejęli od miasta. Trzeba też mieć zgodę Ministerstwa.  
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Ad. 3 

Skarbnik Powiatu A. Osadnik-Trzepizur przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu częstochowskiego na 2025 rok stanowiący załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. Proponowane zmiany zostały zaprezentowane w zaktualizowanych załącznikach  

i zostały wyszczególnione w § 5. Zmiany dotyczą m.in.: przesunięcia terminu realizacji z roku 

bieżącego na 2026 rok zadania „Przebudowa boiska sportowego Zespołu Szkół w Koniecpolu” 

(-3 020 000 zł); wprowadzeniem dotacji dla Województwa Śląskiego na budowę sygnalizacji 

świetlnej w m. Kokawa (101 475 zł); uzupełnienia planu wydatków na prace remontowe na 

drogach powiatowych (1 152 092 zł); przesunięcia z planu wydatków dot. spłaty rat 

leasingowych na uzupełnienie środków na zakupy inwestycyjne realizowane przez PZD 

(166 050 zł); uzupełnienia wkładu własnego dot. projektu unijnego budowa centrów 

przesiadkowych w Dąbrowie Zielonej, Koniecpolu, Przyrowie i Poczesnej (108 591 zł); 

zabezpieczenia planu wydatków przeznaczonych na nagrody i stypendia Starosty 

Częstochowskiego (50 000 zł); konieczności ponoszenia opłat sądowych związanych  

z regulacją ksiąg wieczystych (40 000 zł); wypłaty odszkodowania zezwalającego na realizację 

przebudowy i rozbudowy DP 10005 S Rędziny – Jaskrów etap II (156 317 zł); wprowadzenia 

do planu zadania dot. budowy farmy fotowoltaicznej w Specjalnym Ośrodku Szkolno – 

Wychowawczym w Bogumiłku (400 000 zł).  

 

Komisja Budżetu przyjęła ww. projekt uchwały: 5 głosami „za”. 

 
**** 

Skarbnik Powiatu A. Osadnik-Trzepizur przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2025 – 2030 

stanowiący załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Propozycje zawarte w WPFn 

odzwierciedlają zapisy zawarte w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu.  

Komisja Budżetu przyjęła ww. projekt uchwały: 4 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

**** 
Przewodnicząca Komisji M. Dziura poinformowała, że wobec powiatu nie stwierdzono 

należności o charakterze cywilnoprawnym, które zostały umorzone, rozłożone na raty, lub 

wobec których zastosowano odroczenie terminu płatności w okresie II półrocza 2024 roku 

zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radna G. Knapik zapytała, czy tutaj chodzi o Domy Dziecka?  

Skarbnik Powiatu A. Osadnik-Trzepizur odpowiedziała, że chodzi o należności 

cywilnoprawne czyli te, które wynikają z czynszów pobieranych za wynajem naszych lokali. 

Umorzeń tych, prawie się nie stosuje, ponieważ osoba starająca się o takie umorzenie, 

musiałaby przedstawić swoją sytuację np. ponoszone straty, pogorszenie warunków życia. 

Rada Powiatu w 2010 roku podjęła uchwałę, w której określiła, że nie wszczyna się procedury 

windykacyjnej, jeśli należność nie przekracza 100 zł. Proces sądowy były kosztowniejszy.  

Radna G. Knapik poprosiła o przekazanie kopii tej uchwały.  

Skarbnik Powiatu A. Osadnik-Trzepizur przekazała radnej kopię uchwały.  

Komisja przyjęła informację do wiadomości.  
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**** 

Komisja przyjęła protokół nr 11/25 z posiedzenia w dniu 21 stycznia 2025 roku  

jednogłośnie: 5 głosami „za” – bez odczytywania.  

 

**** 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji M. Dziura zamknęła  

posiedzenie. 
 

Protokół sporządziła Justyna Mrowiec  

 

 

              Przewodnicząca Komisji  

                              

                         Marianna Dziura 


